
LIETUVOS ARCHITEKTŲ RŪMŲ 

VILNIAUS REGIONINĖS ARCHITEKTŪROS TARYBOS 

IŠVADA 

 
2025 m. kovo 19 d., 

Vilnius 

Posėdžio pirmininkas – Dalia Dijokienė. 
Posėdžio sekretorius – Martyna Skomskytė 
Vilniaus Regioninės architektūros tarybos (toliau – Taryba) nariai dalyvavę priimant sprendimą: Dalia Dijokienė, 
Tomas Lapė, Gintaras Čaikauskas, Julius Šeibokas, Edgaras Neniškis, Rūta Leitanaitė, Saulius Mikštas, Vitas 
Karčiauskas, Vaidotas Kuliešius, Kęstutis Kisielius, Rolandas Liola, Sigitas Sparnaitis, Artūras Blotnys.  
Prašymo pateikėjai: Šalčininkų rajono savivaldybės administracija, Gžegož Jurgo. 
Posėdis vyko 2025 m. kovo 19 d. mišriu būdu (Lietuvos architektų rūmų posėdžių salėje (Kalvarijų g. 1, LT-
09310 Vilnius) ir nuotoliniu būdu „Zoom“ platformoje (Meeting ID: 817 6736 7945; 872 2427 5932). 
Posėdžio vaizdo, garso įrašai: daryti 2 (du) garso įrašai „VRAT posėdis 2025-03-19 NR. 1.mp3“ (įrašo trukmė 
02:22:37) ir „VRAT posėdis 2025-03-19 NR. 2 (įrašo trukmė 00:36:32) 

 

 

I. NAGRINĖJAMI KLAUSIMAI 

 

2025 m. kovo 19 d. prie Lietuvos architektų rūmų ̨ veikianti Vilniaus regioninė architektūros taryba svarstė 

Gžegož Jurgo prašymą dėl rekomendacijos pateikimo Architektūros kokybės vertinimo metodikos taikymo 

Šalčininkų rajono savivaldybės teritorijoje gairių projektui. 

Prie prašymo pateikti dokumentai:  

1. Architektūros kokybės vertinimo metodikos taikymo Šalčininkų rajono savivaldybės teritorijoje gairės 

su priedais, 17 lapų. 

Projekto svarstymas vyko tokia tvarka: viešoje Tarybos posėdžio dalyje Projektą ̨ pristatė Šalčininkų rajono 

savivaldybės Architektūros skyriaus vedėja Veslava Rukovskaja. Pasisakė̇, klausimus uždavė Tarybos nariai, 

savivaldybės atstovas atsakė į klausimus. Paskui vyko uždara Tarybos posėdžio dalis, kurioje Tarybos nariai 

išdėstė̇ savo argumentus ir pateikė išvadas. 

II. PRAŠYMO NAGRINĖJIMUI REIKŠMINGOS APLINKYBĖS 

Pateikti duomenys: 

PAVADINIMAS: Architektūros kokybės vertinimo metodikos taikymo Šalčininkų rajono savivaldybės 

teritorijoje gairių projektas (toliau tekste Gairių projektas).  

 

Veslavos Rukovskajos pristatymas: 

• Pasinaudojus kitų savivaldybių praktika, Gairių projektas buvo svarstytas savivaldybėje ir pristatytas 

visuomenei. Visuomenės komentarų nesulaukus Gairių projektas teikiamas Regioninės architektūros 

tarybai, su tikslu gauti rekomendaciją.  

 

Tarybos nariai klausimų neturėjo. 

 

III. TARYBOS ARGUMENTAI 

 

Taryba susipažino su pateikta medžiaga ir įvertino pateiktą Gairių projektą.  



Vertinant tokio standartinio Gairių projekto klausimą, kilo diskusija apie Gairių projektų papildymus ir 

korekcijas atskiriems miestams. Pabrėžta, kad priklausomai nuo miestų pajėgumų, savivaldybės gali tikslinti 

Metodikos prieduose suformuluotus klausimus ir medžiagą ir rengti keitimus.  

 

IV. TARYBOS IŠVADOS 

 

Vilniaus Regioninė architektūros taryba, išnagrinėjusi Architektūros kokybės vertinimo metodikos taikymo 

Šalčininkų rajono savivaldybės teritorijoje gairių projektą,  teikia šią išvadą:  

1. Taryba neturi papildomų pastabų ir (ar) pasiūlymų Gairių projektui ir jo turiniui ir rekomenduoja teikti 

Gairių projektą savivaldybės tarybos tvirtinimui.    

 

 

 

Posėdžio pirmininkas ____________________________ Dalia Dijokienė 

 

 

       Posėdžio sekretorius _____________________________ Martyna Skomskytė 


